
Moji drahí spoluobčania, Terchovci.
	 Moje	meno	je	Juraj	Ondruš.	Mám	51	rokov	a	v	podstate	celý	život	som	pracoval	v	Horskej	
záchrannej	službe	v	Malej	Fatre,	vo	Vrátnej	a	rozhodol	som	sa	kandidovať	na	post	starostu	obce	
Terchová. 

	 V	súčasnej	politickej,	ekonomickej,	finančnej	a	energetickej	kríze	by	bolo	nezodpovedné	
nasľubovať,	ako	nám	všetkým	ide	byť	dobre,	nakoľko	situácia	v	obci	bude	priamo	úmerná	tomu,	
čo	sa	deje	na	Slovensku	a	vo	svete.	Preto	načrtnem	iba	tie	veci,	na	ktoré	sa	podľa	môjho	subjek-
tívneho	názoru	treba	v	Terchovej	zamerať.	Sľubujem,	že	urobím	všetko	čo	bude	v	mojich	silách,	
aby	sa	riešili	v	prvom	rade	pre	dobro	našich	občanov	–	Terchovcov.	Čo	nám	situácia	v	budúcnos-
ti	dovolí	a	čo	nie,	bohužiaľ	nebude	len	v	našich	rukách	a	tomu	sa	budeme	musieť	prispôsobiť,	
aby	sme	to,	čo	nás	čaká	a	neminie,	prekonali	najlepšie	ako	sa	dá.

Nový Územný plán obce Terchová	považujem	ho	za	kľúčový.	V	územnom	pláne	je	potrebné	nájsť	
vhodné	lokality	na	individuálnu	bytovú	výstavbu	pre	mladé	rodiny	z	Terchovej.	Ako	jeden	z	vhod-
ných	pozemkov	považujem	obecný	pozemok	na	Bielom	Potoku.		Veľa	mladých	rodín	z	obce	od-
chádza		preto,	že	sa	v	okolitých	obciach	dajú	kúpiť	pozemky	na	výstavbu	rodinných	domov	za	
nižšiu	cenu.	Spolu	s	týmito	ľuďmi,	bohužiaľ,	odchádza	aj	časť	našej	budúcnosti.	

Obecný podnik,	ako	dcérska	spoločnosť	obce,	zložený	z	odborníkov	vo	svojej	profesii,	by	o	prácu	
v	našej	obci	určite	nemal	núdzu.	Obec	môže	šetriť	financie	za	bežné	práce,	ktoré	vykonávajú	ex-
terné	firmy,	samozrejme	za	vyššie	náklady.	

Obecné cesty: Získať	financie	na	to,	aby	sme	vybudovali	nové	asfaltové	koberce	v	celej	obci	nie	je	
reálne.	Pravidelnou	údržbou	našich	ciest	predídeme	následným	finančne	náročným	opravám.	Aj	
tu	vidím	potenciál	pre	prácu	Obecného	podniku.

RIC:	Osud	Ric-u	vidím	na	širokú	diskusiu	občanov	Terchovej,	nakoľko	nájsť	 jeho	využitie	pri	
dnešných	cenách	energií	a	stave	jeho	kotolne	bude	problém.	Veľká	hala	by	sa	po	úpravách	dala	
využívať	napríklad	na	spoločenské	udalosti,	ako	sú	svadby,	okrúhle	životné	jubileá,	menšie	kon-
certy,	či	divadelné	predstavenia.	Priestor	by	si	mohli	prenajať	Terchovci	v	podstate	za	náklady	na	
energie	a	nasledovné	upratanie	priestorov	ako	v	iných	obciach.
Chodník pre peších	od	Lidla	na	Holúbkovú	Roveň.	

Podpora cestovného ruchu, ale	v	maximálnej	miere	prihliadať	aj	na	občana	–	Terchovca.	Dobre	
vypracovaný	Územný	plán	obce	do	budúcnosti	by	mal	stanoviť	priority	pre	rozvoj	cestovného	ru-
chu,	ale	aj	mantinely,	ktoré	táto	obec	neprekročí,	práve	v	snahe	chrániť	občana	a	jeho	súkromie.



Školstvo: Mesačné	náklady	na	plyn	na	vykurovanie	škôl	vzrástli	medziročne	o	480%.	 	Systém	
dištančného	vyučovania	nepovažujem	vôbec	za	šťastný	a	urobím	všetko	pre	to,	aby	deti	do	škôl	
chodili	a	vzdelávali	sa	tam	v	teple.	Podporu	projektov	na	rozvoj	školy	a	spoluprácu	v	mimoškol-
skej	činnosti	považujem	sa	samozrejmosť.

Príspevok pri narodení dieťaťa:	Obec	by	mohla	za	vopred	stanovených	podmienok		jednorazovo	
finančne	podporiť	rodičov	každého	novonarodeného	Terchovčeka.

Budova Starej školy v centre obce:	Maximálna	súčinnosť	obce	smerom	k	farnosti	so	snahou	nájsť	
prienik	v	záujmoch	farnosti	a	obce	pri	využití	tejto	lokality.				
   
Rokovať o zľavách	s	vedením	firmy	Omnitrade	na	sezónne	lístky	pre	obyvateľov	Terchovej	a	ter-
chovské	deti.	Na	všetky	podujatia	a	akcie,	ktoré	bude	organizovať	obec	uplatňovať	zľavy	pre	Ter-
chovcov.

Fondy EÚ:	Nájsť	schopného	človeka	s	mentálnymi	a	logistickými	schopnosťami,	ktorý	by	do	obce	
priniesol	svojou	šikovnosťou	peniaze	z	fondov	EÚ.	Ak	áno,	nech	je	zamestnancom	obce.

Úzka spolupráca s	Políciou,	HZS,	HaZZ,	dobrovoľnými	hasičmi,	teda	so	zložkami,	ktoré	dokážu		
byť	aj	v	čase	mimoriadnych	situácií	obci	nápomocné.

Detské ihrisko: Nájsť	vhodnú	lokalitu	na	komplexné,	veľké	detské	ihrisko.

Vybudovanie dopravného značenia v obci:	Kritické	križovatky	označiť	značkami	o	prednosti	v	jaz-
de,	nakoľko	najmä	návštevníci	obce	si	častokrát	ani	neuvedomujú,	že	vchádzajú	do	križovatky	a	
nenachádzajú	sa	na	hlavnej	ceste.

Audit	majetku	obce,	obecných		budov	a	pozemkov	obce.	Personálny	audit	na	Obecnom	úrade	v	
Terchovej.

Kamerový systém obce: V	záujme	ochrany	občanov	i	návštevníkov	obce	a	ich	majetku	rozšíriť	ka-
merové	systémy	s	nočným	videním	v	obci	a	rozmiestniť	ich	na	strategické	miesta	v	obci.

Futbal: Futbal	bol	vždy	veľkou	súčasťou	Terchovej	a	dúfam,	že	ňou	aj	ostane.	Verím,	že	sa	podarí	
nájsť	sponzora,	s	ktorým	sa	terchovský	futbal	vráti	tam	kde	patrí.	Že	sa	dobudujú	šatne.	Ak	bude	
futbal	v	Terchovej	v	takej	kondícii,	v	akej	máme	ihrisko	(Vincko	vďaka!),	bude	dobre.

Viacúčelový chodník na šport a rekreáciu :	po	dohode	s	vlastníkmi	pozemkov	vybudovať	chodník	
z	Vyšného	konca	cez	Tiesňavy,	na	ktorý	by	na	konci	Tiesňav	naväzoval	viacúčelový	chodník,	na	
Rázcestie	a	odtiaľ	v	línii	jestvujúceho	chodníka	smerom	na	Štefanovú	a		tiež	na	Starý	Dvor,	vznik-
la	by	tak	unikátna	športová	a	bezpečná	trasa	na	prechádzky	pre	mamičky	s	deťmi,	bežcov,	in-line	
korčuliarov,	v	zime	pre	bežkárov.	

 „Človek nemôže robiť veľké veci, 

 ale môže robiť veľa malých vecí s veľkou láskou.“

Tak	začnime	spolu	malými	vecami,	ktoré	budeme	robiť	tak,	aby	prinášali	dobro	nám	všetkým.
A	krok	po	kroku	sa	možno	následne	podaria	aj	veľké	veci.

ĎAKUJEM  VÁM ZA DÔVERU.                                                                                                   

                                                                                                                     Juraj Ondruš 


